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Redosled poteza je slede}i: definisati poziciju 
i ingerencije Fonda, odrediti prioritete i onda krenuti 
u posao. Uveren sam da za pet godina svi kqu~ni problemi
zbog kojih je Fond osnovan mogu biti re{eni, pre svega
22.000 stanova za pripadnike Vojske! Ako }e to raditi Fond,
koji je zbog toga i formiran, u redu. Ako }e raditi neko dru-
gi, ja li~no nemam ni{ta protiv, ali hajde da 
defini{emo stvari.

OBREN JOKSIMOVI] 
DIREKTOR FONDA

ZA REFORMU 
SISTEMA ODBRANE

JESMO 
NISMO
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[ta to definisawe podrazumeva?
– Naj{iri okvir na{eg rada jeste program reforme sistema

odbrane, koji nije izveden do kraja. Zato je moja ocena da se refor-
ma sprovodi stihijski, bez jasnog koncepta. Niti su ciqevi jasno pre-
cizirani, niti su odre|eni nosioci, niti su definisana sredstva.

Program reforme sistema odbrane trebalo bi da obuhvati
socijalni program i otpremnine, socijalni program u preduze}ima
vojne industrije, izgradwu stambenih objekata, program prestruktu-
risawa remontnih zavoda i preduze}a vojne industrije, program iz-
gradwe, revitalizacije i kapitalnog odr`avawa vojne infrastuktu-
re i osavremewavawe i opremawe VSCG. Va`no je i utvr|ivawe
prioriteta u toj realizaciji, odre|ivawe nosilaca aktivnosti, a
mora se napraviti i procena potrebnih sredstava i odre|ivawe
dinamike.

Ako se uslovi ispune, kako }e Fond pristupiti ostvari-
vawu ciqeva zbog kojih je formiran?
– Ciq Fonda je obezbe|ewe dodatnih vanbuxetskih sredstava

koja su neophodna za re-
alizaciju programa re-
forme sistema odbra-
ne, i to preko komerci-
jalizacije vi{kova voj-
ne imovine. Neophodna
je, najpre, specifikaci-
ja vojnih nepokretnosti
koje se stavqaju Fondu
na raspolagawe da bi
se komercijalizovale.
Potrebna je i verifi-
kacija nadle`nih orga-
na, Vrhovnog saveta od-

brane i General{taba, Ministarstva odbrane, Saveta ministara
i republi~kih vlada. 

Program rada Fonda samo je operacionalizacija generalnog
programa reformi sistema odbrane, da se zna {ta Fond radi i ko-
jom dinamikom. Zato mora imati godi{we planove i operativne
planove.

S obzirom na obim posla, ~ini se da je sve jo{ na po-
~etku?
– Bilo je dosta zapreka u radu i one se moraju otkloniti da bi

se u{lo u zaista obiman posao. Da bi Fond funkcionisao on mora
da izradi elaborate nepokretnosti, da pribavi imovinsko-pravnu
dokumentaciju, da utvrdi imovinsko-pravni status nekretnina, da
istra`i katastar nepokretnosti i ostalu dokumentaciju, posebno
urbanisti~ke planove… Trenutno, mi ovde u Fondu nemamo za Sr-
biju dovoqno dokumentacije po kojoj bismo mogli da radimo.

Imamo neke procene imovine, ali pitawe je ko-
liko je to validno. Imovina vredi onoliko koliko
mo`e da se proda! Prodaja mora i}i na tender, a
o krajwem ishodu i rezultatima tog posla odlu~uje
Upravni odbor Fonda ~iji je predsednik ministar
odbrane. Tu je va`an i koncept komercijalizacije,
dono{ewe odluke o tome, pribavqawe saglasno-
sti nadle`nih organa obe republike, pa priprema
tendera, zakqu~ewe ugovora i posebno kontrola
celog procesa. I zato je Fond na samom po~etku,

jer se zapravo nije dovoqno bavio svojim poslom. Moramo da vidi-
mo iz kojih razloga i da te zapreke uklonimo.

Koliko brzo ceo proces mo`e da se pokrene? Dosta se 
o~ekuje od prodaje vojne imovine a nadawa predugo traju.
– Isti~em da ovde treba malo dobre boqe, da se stvari regu-

li{u i da krene da se radi.
Vrlo brzo izra~una}emo koliko novca treba za 22.000 stano-

va, za revitalizaciju neke fabrike ili naoru`awa u Vojsci, pogon-
ske trake u fabrici, koliko treba za prekvalifikaciju kadra…
Ova ustanova nije predvi|ena da obezbe|uje plate i penzije pri-
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a li je novi direktor Fonda za reformu sistema odbrane ne-
realni optimista, ili ~ovek koji jednu mogu}nost i raspolo`e-
we ume da pretvori u stvarnost. Obren Joksimovi}, visoki
funkcioner DSS i savezni poslanik, dolazi na novu du`nost
uz pretpostavqenu politi~ku saglasnost da se kona~no u|e u
prodaju vi{kova vojne imovine, na korist dr`ave, sistema od-

brane, Vojske i wenih pripadnika koji ho}e boqe uslove rada,mo-
dernije naoru`awe i opremu i obe}ane stanove. 

Gospodine Joksimovi}u, ima li politi~ke voqe u Srbiji
da se Fond stavi u funkciju zbog koje je i osnovan? 
– Prihvatio sam ovu funkciju uveren da je ima, a potvrdu sam

dobio i u razgovoru sa premijerom Ko{tunicom kada mi je predlo-
`io da prihvatim novu du`nost. Meni su Vojska i wena problematika
bliski. U vreme sukoba na ovim prostorima bio sam
na rati{tu kao dobrovoqac u vi{e bolnica, zatim
tokom rada na doktorskoj disertaciji bavio sam se
dosta vojnom organizacijom, a poznajem situaciju i
preko brojnih poznanstava sa qudima koji su vezani
za vojsku.

Me|utim, sama institucija Fonda nije mi bila
dovoqno poznata i ja to priznajem, ali ne zato {to
je problem u mojoj neobave{tenosti, ve} {to defini-
cija i pozicija ove institucije nisu dovedene do kra-
ja. Kqu~ni problem je {to Fond nije registrovan kao
pravno lice, nema ingerencije pravnog lica, a pre-
ma aktima o formirawu to bi trebalo da jeste, nema
svoj ra~un i neke druge pretpostavke koje su neophodne. Zato ne mo-
`e da funkcioni{e i ne mo`e da odgovori potrebama kojima je na-
mewen.

Ipak ste prihvatili funkciju direktora?
– Fond je neophodan za veliki posao koji stoji pred wim ili

pred nekom sli~nom institucijom, ako se tako odlu~i. Ja }u insisti-
rati da se stvari oko svega toga ras~iste. Da se zna {ta je ~ija nad-
le`nost, ko za {ta odgovara, {ta ko radi… Ne mo`emo funkcioni-
sati kao ilegalni. Ili jesmo ili nismo. Ili postojimo ili ne posto-
jimo. Ako postojimo na{ posao mora da bude ono {to pi{e u papi-
rima, u osniva~kim aktima, ili ne{to drugo {to }e se tek zapisati.
Mora da se zna ko raspola`e vojnom imovinom i na koji na~in. 

Mediji su objavili da je Vlada Srbije najverovatnije da-
la zgradu Vojnotehni~kog instituta na Vra~aru – policiji? 
– Ja o tome ne znam ni{ta. Verovatno da Vlada, prema pozi-

tivnim zakonskim propi-
sima,  ima pravo raspola-
gawa imovinom i mo`e da
je preraspodequje, ali mi
se ne ~ini logi~nim da se
uzme ne~ija imovina i us-
tupi drugome bez adekvat-
ne ili bilo kakve kompen-
zacije. To mi zaista nije
logi~no. Posebno zato
{to je neophodno da se ceo sistem odbrane transformi{e i uklopi
u me|unarodne vojne integracije, {to Vojska mora da se obu~i i
opremi. I posebno {to iza svega imamo i sto hiqada besku}nika.
Vi{e od  dvadeset hiqada porodica sa oko sto hiqada ~lanova bez
krova nad glavom, koji su radili za ovu zemqu, i koji su zaradili
krov nad glavom za svoj penzioni vek. Tu je i program prekvalifika-
cije vi{ka zaposlenih u Vojsci, pa o`ivqavawe vojne industrije ko-
ja je neophodna svakoj vojsci pa i na{oj. A novaca nema … 

Ako }e to raditi Fond, koji je zbog toga i formiran, u redu.
Ako }e raditi neko drugi, ja li~no nemam ni{ta protiv, ali hajde da
defini{emo stvari. 

Najpre treba zbrinuti najugro`enije, koji `ive
u nenormalnim uslovima ve} godinama, a po{te-
no su slu`ili svojoj dr`avi. Postoje, dakle, pri-
oriteti. Da sam ja odlu~ivao o nekim stvarima,
generali ne bi dobili te toliko osporavane
kvadrate samo zato {to su bili na pozicijama
da to ostvare, ve} pristojne stanove, dok dr`a-
va ne do|e u poziciju da im prema propisima re-
{i stambene probleme. 

Kqu~ni problem je {to Fond nije pravno lice,
nema ingerencije pravnog lica, a prema aktima o
formirawu to bi trebalo da jeste, nema svoj ra-
~un i neke druge pretpostavke koje su neophodne.
Zato ne mo`e da funkcioni{e i ne mo`e da od-
govori potrebama kojima je namewen.



INTERVJU

padnicima Vojske. To je funkcija buxeta i Fond ne treba svrstavati
u buxetske institucije {to neki zagovaraju. 

Zaista verujem da je mogu}e brzo i lako krenuti u re{avawe
problema. Dru{tvena opravdanost tog procesa je o~igledna - tre-
ba da modernizujemo na{u odbranu, da sledimo svetske i evropske
integracije, treba da stambeno zbrinemo svoje qude jer o~igledno
ima odakle da se to uradi. 

Koje rokove imate u vidu?
– Ja kao ~ovek doma}in, koji stalno ne{to gradi, ose}am se

u`asno kad vidim ru{evine po Beogradu, koje tako stoje jo{ od 1999.
godine! Najmawe pola toga do sada je moralo biti sanirano. A nije.
Mnogo je objekata koje je Vojska odavno napustila, recimo domovi
Vojske, koji stoje zamandaqeni, a ve} propadaju. Naravno da i lo-
kalnoj samoupravi to nije svejedno. Pogubno je po dr`avu, po wenu
odbranu i wene qude da ta imovina tako propada.

Uveren sam da bismo za narednih pet godina mogli da razre-
{imo gotovo sve te probleme, uz jednu ozbiqnu dinamiku, naporan
rad. Zna se koliko ko{ta kvadratni metar stana ili revitalizaci-
ja nekog objekta,  ili borbenog vozila ako ho}emo da u|emo u to. Ni-
je problem ni napraviti kvalitetne timove, male ali efikasne. Br-
zo bismo napravili pomak. U Fondu je trenutno zaposleno 16 qudi,
a  prema potrebi mogu se anga`ovati  i najboqi stru~waci i sarad-
nici za konkretne poslove. 

Ja sam spreman da uradim svoj posao, ali sam isto tako spre-
man da se sklonim ukoliko je to uslov da se krene u poslove. Jer vi-
dim da neki ̀ estoko osporavaju moj dolazak na ovu funkciju. Ne spo-
rim da mo`da ima i onih koji bi mogli boqe da rade
ovaj posao od mene. Ali, uveren sam da je Fond neop-
hodan i da mo`e kvalitetno i kontrolisano da radi. 

Dosta je dilema oko vrednosti vojne imovi-
ne koju bi Fond imao na raspolagawu? 
– Pri~e o milijardama vrednosti vojne imovine

su licitirawa. A s druge strane, ta imovina propada.
Prema mojoj proceni oko 90 odsto je to atraktivna
imovina, a upotrebqivo je celih 100 odsto i sve mo-

`e da se prevede u drugu imovinu. Procene iznosa treba uzeti re-
lativno. Naj~e{}e se pomiwe ta milijarda evra, koliko bi moglo
da se dobije iz komercijalizacije, ali se spisak imovine pomera,
ne{to i nedostaje na tim spiskovima, pa ja ne bih odre|ivao cifru.

Ali proces je vrlo jednostavan. Budu}i da se radi o nekretni-
nama, prodajom i ulagawem u ne{to drugo, ili nekom vrstom trampe,
dolazimo do zadovoqewa opredeqenih potreba. Ali sve mora biti
transparentno, preko tendera. 

Kako vidite re{avawe stambenih potreba?
– I model re{avawa stambenih problema bio bi jednostavan.

Najpre treba zbrinuti najugro`enije, koji ̀ ive u nenormalnim uslo-
vima ve} godinama, a po{teno su slu`ili svojoj dr`avi. Postoje,
dakle, prioriteti. Da sam ja odlu~ivao o nekim stvarima, generali
ne bi dobili te toliko osporavane kvadrate samo zato {to su bili
na pozicijama da to ostvare, ve} pristojne stanove, dok dr`ava ne
do|e u poziciju da im prema propisima re{i stambene probleme. 

Ako se Fond bude konstituisao kako treba i bude imao svoj
poslovni ra~un, on mo`e da ulazi u aran`mane i da gradi sam, to je
najjeftiniji tip gradwe. Fond bi kao investitor raspisao tender,
lokacije imamo, utvrdili bismo standarde kvaliteta. Jer cene stam-
benog prostora u Beogradu su stravi~no nadzidane, potpuno nere-
alne, vi{estruko su skupqi kvadrati nego {to objektivno ko{taju. 

Mi to mo`emo da izbegnemo, da jeftinije dolazimo do stambe-
nog prostora, a ne da ga kupujemo po znatno vi{im cenama. Verujem
da stanove mo`emo zavr{iti za pet godina. Za one koji ~ekaju to je
dugo, za one koji treba da urade ovaj obimni posao mo`da kratko,
ali sam siguran da je to izvodqivo. A ako bismo uz sve to mogli da
ulazimo i u kreditne aran`mane, onda zaista ne vidim za{to bi taj
rok od pet godina bio nerealan. 

Radenko MUTAVXI]
Snimio Darimir BANDA
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Zaista verujem da se mo`e brzo i lako krenuti u
re{avawe problema. Dru{tvena opravdanost
tog procesa je o~igledna, treba da modernizuje-
mo na{u odbranu, da sledimo svetske i evrop-
ske integracije, treba da stambeno zbrinemo
svoje qude jer o~igledno ima odakle da se to
uradi

Novi direktor Fonda za reformu sistema od-
brane,  Obren Joksimovi} (1952) hirurg je po struci,
a doktorirao je ekonomiju na Megatrend univerzitetu
2004. godine, na temu “Menaxment i organizacioni
oblici teritorijalnih bolnica u savremenim uslovi-
ma”. U woj se bavi i civilnim i vojnim zdravstvom, pa je i to jedan
od razloga {to smatra da dobro poznaje vojnu problematiku i koji
ga preporu~uju za novu funkciju. 

Iz wegove politi~ke biografije izdvajamo da je bio ministar
zdravqa u vladi Zorana \in|i}a, a zatim direktor Demokratske
stranke Srbije. Istaknuti je funkcioner te stranke i ~lan Glavnog
odbora, a u Skup{tini SCG je poslanik iz wenih redova. Na funk-

ciju direktora Fonda dolazi sa mesta nastavnika na Megatrend
univerzitetu, ali “ne `eli da ostavi ni svoje studente”.

O`ewen je i ima ~etvoro dece. Nastarija k}erka upravo je
magistrirala genetiku na Medicinskom fakultetu, sredwa ima jo{
tri ispita pa da postane lekar, najmla|a k}erka je odli~na u~enica
sedmog razreda osnovne {kole, a sin ima isti uspeh u tre}em raz-
redu.
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